
Sen o Yenkovské malotřídce
T.ux,eaxza Nav rá ť i }ová

a střední hotelovou školu přÍvedla Zuzanu Navrátilovou
představa, Že práce mezi Iidmi ji bude bavit. Jenže po-
stupně zjÍšťovala, Že budoucí profese je větší nuda, než
čekala. V maturitním ročníku ale ořišIa záchrana. Na.

šla sÍ partnera, mladého učitele, navíc z kantorské rodiny' Abrzy
měla jasno, právě téhle profesi se chce v budoucnu věnovat také.

oslnil ji především partnerův otec, kter}i v Lysé nad Labem
kousek od Prahy vede malotřídku. ,,Žiiítam,,,říká o přítelově ro-
dině Zuzana Nawátilová a má tím na mysli nejen fakt, že ve škole
mají zároveň byt. ''Pořádají co chvíli nějakou akci, dětský den,
setkáni s rodiči, posezení s dětmi u ohně,..vypočítává namátkou.
''obdivuji to: skončí rryÍuka, máte toho plné kecky, a přesto vymýš-
líte, co ještě s dětmi podnÍknout...

Zuzana Navrátilová ví, o čem mluví. Přesto, že pedagogickou
fakultu bude končit až letos, má za sebou rok práce na základní
škole v Čelákovicích. Fakultě v Hradci Itálové lyčítá, že místo po-
tápění pro puk na dno bazénu v hodinách plavání jí tam měIi uká-
zat, jak vypadá třídní kniha a katalogový list Žáka. A něco o tom,
jak komunikovat s rodičÍ. Nejistá se totiž cítí spíš mezi nimi než
mezi dětmi' ,,Mám naštěstí ve škole ochotné a schopné kolegy,
kdyŽ jsem sÍ nevěděIa rady, poradili mi,..říká.

LonÍ učÍIa třeéáky a byla to pý ''skvělď.třída. ''Děti byly kama-
rádské, vycházely mezi sebou navzájem i Se rnnou,.. snaží se dát
obsah větě, kterou učitelé tak často pouŽívají. ,,A ve třídě bylo
jen málo dětí, které měly nějaký problém. |sou třídy, kde je dětí
s poruchamÍ učení a chování třeba čtvrtina, nevím, jak bych to
zvládla. AIe tady jsem prvním rokem v praxi proplula s lehkostí...

Malotřídka v Lysé je sice jejívzor, ale na učení tam nepomýšlí.
,,Jsou tam zaslouŽilé učitelky a ani se jim nedivím, Že nechtějí od-
cházet,., říká. ,,Navíc bych si připadala jako protekčnÍ dítě' nejdřív
si musím vyšIapat vlastní cestu...V budoucnu by ale chtěla na ně.
jakou malotřídku, at uŽ tuhle nebo jÍnou'

Učitelská profese ji přitahuje také kvůIi tomu, Že se při ní dá
dobře starat o vlastní děti. ,,Nechci, aby to vyzněIo hloupě, ale pro
Ženskou je tohle povolání ideáIní,,.vysvětluje. ,'Budu mít jednou
s dětmi stejný rytmus, ráno všichni půjdeme do školy a v létě bu.
deme mít prázdniny...

DaIší věc, na kterou se těší, IeŽí ve vzdálenější budoucnosti. ,,Moc
se mi líbí, když starší kolegyně potkávají dospěIé lidi, které kdysi
učily,.. říká. ,,Těším se, Že také za mnou se budou bývalí žáci jednou
wacet a budeme společně vzpomínat... NejbliŽší budoucnost je úplně
jasná: Ietos bude Zuzana Nawátilová poprvé učit prvňáčky. m
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